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دیوار جنجالی 

سردار »علی فدوی« جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت :۱۱ 
پاســدار همراه شهید فخری زاده به عنوان تیم حفاظتی بودند و انفجار نیسان برای از بین 
بردن مجموعه حفاظت بود. تیربار ماهواره ای و آنلاین کنترل می شد و تروریستی در صحنه 
نبود.۱۳ تیر از تیربار شلیک شد و تیربار با دوربین پیشرفته روی چهره شهید فخری زاده زوم 
بود و از هوش مصنوعی کمک گرفته بودند.این تیربار فقط روی چهره شهید فخری زاده 
متمرکز بود و همسر شهید با وجود اینکه در فاصله ۲۵ سانتی متری شهید بود، تیر نخورده 
است. سرتیم حفاظت شهید فخری زاده به دلیل اینکه خود را روی شهید فخری زاده انداخته 
بود، ۴ تیر خورد و فردی از دشمنان در صحنه نبود تا به محافظان شلیک کند.از ۱۳ تیر تیربار، 
۴ - ۵ تیر به شهید فخری زاده و یک تیر به کمر شهید برخورد کرد و شهید فخری زاده بر اثر 

قطع نخاع و خونریزی تا رسیدن به بیمارستان بقیه الله به شهادت می رسند.

سردار فدوی معاون هماهنگ کننده سپاه گفت : در یک ماه گذشته موضوع پرونده 
سقوط هواپیمای اوکراینی را از تشکیلات قضایی پیگیری کردم که اعلام کردند فقط حکم 
قاضی برای مقصران حادثه باقی مانده است.موضوع دیه ها باید تا قبل از سالگرد شهادت 
شــهدای هواپیمای اوکراینی تعیین تکلیف شود.فرزندان نخبه  ما در این هواپیما بودند و 
شهید شدند و ما به همه خانواده های شهدا تک تک سر زدیم و غم و غصه ای که روی دلمان 
است بسیار بزرگ است. قول می دهیم که حکم قاضی برای مقصران در سقوط هواپیمای 
اوکراینی تا پیش از سالگرد این اتفاق ناگوار صادر و دیه و بیمه به نرخ بین الملل تا قبل از 

سالگرد شهادت ایرانیان در هواپیمای اوکراینی به خانواده ها پرداخت شود .

نشریه لارپوبلیکا نوشت  مارادونا پیش از مرگش همسر سابق و دخترانش را از ارث 
محروم کرده بود. اسطوره باشگاه ناپولی به دلیل ایست قلبی درگذشت. حالا موضوع ارث 
و میراث به یک جنجال تبدیل شده و ۱۱ نفر با هویت های مختلف مدعی شدند که فرزند 
اسطوره آرژانتینی هستند. طبق گزارش های رسیده کل اموال مارادونا و بنا بر حساب های 
بانکی مختلفش حدود ۱۰۰ میلیون دلار اســت. البته مارادونا در بوینس آیرس یک خانه 

داشته که پیش از مرگش کسی از آن خبر نداشت.

فریدون مجلسی در روزنامه شرق نوشت: عنوان  کردن ناگهانی طرح رویگردانی ایران 
از تعهدات برجامی در کنار بیانیه انتقادی شورای عالی امنیت ملی از این اقدام، وضعیت  
نگران کننده ای را به تصویر می کشــد که با توجه به گام های بی اثر قبلی دولت در کاهش 
تعهدات برجامی، به نوعی گام ششــم با یک جهش برداشــته شده است. برخی معتقدند 
مجلس ایران به جای کمک به حل مساله، دنبال زدن دولت برای نرسیدن به هر گونه توافق 
است تا شرایط موفقیت کاندیدای موردنظر خود را در انتخابات ۱۴۰۰ فراهم کند، چون 
اجرای این قانون بیش از آنکه بر عهده رئیس جمهور ایران باشد، بر عهده رئیس جمهور 

آمریکاست، جا داشت نسخه ای از آن را برای اجرا به بایدن هم ابلاغ می کردند.

در نظــر گرفتن درآمد از ناحیه حقوق ورودی خــودرو در لایحه بودجه ۱۴۰۰ بر 
خلاف لوایح دو سال گذشته، شائبه گشایش دوباره واردات خودروهای خارجی به کشور 
را ایجاد کرد. این در شرایطی است که اظهارات مسئولان سازمان برنامه و بودجه، گویای این 
واقعیت است که دولت تصمیمی در گشایش دوباره واردات خودرو ندارد. مهدی دادفر، 
دبیر انجمن واردکنندگان نیز می گوید سیاست بانک مرکزی، مبنی بر مدیریت منابع ارزی 
از مسیر کنترل واردات کالا به کشور اصلی ترین مانع در راه ورود خودرو به کشور است.

حسین راغفر، اقتصاددان گفت : تعداد زیادی از مسئولانی که جزو انقلابیون محسوب 
می شــده اند، امروزه در دام اشرافیت افتاده اند.تمام مشکلاتی که در این سال های گذشته 
کشور متحمل شده، محصول سیاست های داخلی است. برای اینکه ما دچار تشنج هایی از 
جنس آبان ۹۸ نشویم، نیازمند اصلاحات اساسی هستیم. اگر به مطالبات مردم پاسخ ندهیم، 
باید منتظر پیامد های سخت تر و پرهزینه تر و آینده ای مبهم تر باشیم. ما به حکومتی قوی نیاز 
داریم تا بتواند خشونت را مهار، قوانین را اعمال و خدمات عمومی ارائه کند، به نحوی که 
مردم به خدماتی مانند آموزش وپرورش رایگان، خدمات سلامت رایگان، مسکن مناسب 

برای همه و سایر زیرساخت های لازم، آزادانه و برابر دسترسی داشته باشند.

وزیر ارتباطات درباره امکان رفع فیلتر تلگرام گفت: بعید می دانم نظر دستگاه قضایی 
درباره رفع فیلتر تلگرام عوض شده باشد. آن ها نه برای فیلتر و نه رفع فیلتر تلگرام از ما 
نظر نخواسته اند. »محمدجواد آذری جهرمی« شنبه شب در ارتباط تلفنی با برنامه تهران 
۲۰ درباره این که چرا فیلتر تلگرام هنوز برقرار است، گفت: بعید می دانم که نظر دستگاه 
قضایی درباره رفع فیلتر تلگرام عوض شده باشد اما پیشنهاد می کنم از دادستان کل کشور 
این را بپرسید. نه زمان انسداد تلگرام از ما نظر خواستند، نه الان برای رفع آن از ما چیزی 
می پرسند. طبیعتاً این مقوله ای است که به نظر دستگاه قضایی بستگی دارد، چون با حکم 

دستگاه قضایی بسته  شده و با همین حکم هم قابل  بازگشایی است.

سازمان برنامه و بودجه درباره برخی از شبهات ردیف بودجه ای بنیاد شهید حاج قاسم 
سلیمانی پاسخ  داد: سال گذشته همزمان با شهادت سردار سرافراز حاج قاسم سلیمانی لایحه 
بودجه سال ۱۳۹۹ در مجلس شورای اسلامی در حال رسیدگی بود که دو ردیف ۱۱۱۳۹۷ 
با عنوان »طرح شــهید سلیمانی« )پیشرفت و آبادانی دهستان ها( و ۱۱۱۳۹۸ با عنوان »بنیاد 
فرهنگی شهید حاج قاسم سلیمانی« در بودجه سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به تصویب 
رسید. ردیف های مذکور در صفحات ۱۰۸ و ۱۰۹ قانون بودجه سال ۱۳۹۹ )ماده واحده و 
جداول کلان منابع و مصارف( درج و منتشر شده است. این دو ردیف مشابه سایر ردیف های 
مربوط به ستاد مشترک سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ نیز تکرار 
و به مجلس شورای اسلامی ارسال شده است. سازمان برنامه و بودجه توضیح داد که »عموم 
ردیف های بودجه ای سپاه به نام شهدای گرانقدر نام گذاری شده است. بنابراین دستگاه اجرایی 
دو ردیف یاد شده با نام شهید حاج قاسم سلیمانی، ستاد مشترک سپاه پاسداران بوده و ربط 
دادن آن به خانواده سردار سلیمانی گناه بزرگی است که عده ای با اغراض سیاسی از خالی 
بودن ذهن مردم از اعداد و ارقام بودجه سوءاستفاده می کنند.« لایحه بودجه ۱۴۰۰ چهارشنبه 
گذشته )۱۲ آذرماه( تقدیم مجلس شورای اسلامی شد. منابع و مصارف بودجه سال ۱۴۰۰ 
کل کشور بیش از ۲۴ میلیون و ۳۵۷ هزار و ۷۸ میلیارد و ۹۸۶ میلیون ریال تعیین شده است.

وزیر کشور ترکیه از اتمام ساخت دیوار مرزی ۸۱ کیلومتری این کشور با ایران خبر داد. 
به نوشته روزنامه »حریت«، »سلیمان سویلو« وزیر کشور ترکیه در توییتی با انتشار تصاویری 
از این دیوار ۸۱ کیلومتری که در اســتان »آگری« در شــرق ترکیه واقع شده، از اتمام آن خبر 
داد. وزیر کشور ترکیه در توییت خود بر افزایش امنیت نقاط مرزی این کشور با ایران پس 
از تکمیل این دیوار اشاره کرد.ترکیه ۵۳۴ کیلومتر مرز با ایران دارد که اغلب از سوی عناصر 
پ ک ک )حزب کارگر کردستان ترکیه( انجام مهاجرت های غیرقانونی و قاچاقچیان امنیت آن 
به چالش کشیده شده، اما انتظار می رود با توسعه آن، امنیت نقاط مرزی این کشور ارتقا یابد.

اخبار ویژه ...

مصوبه مجلس قدرت شوراها را
 کاهش می دهد

 سخنگوی وزارت امور خارجه: 

ملاحظات وزارت خارجه در مصوبه مجلس مورد توجه 
قرار نگرفته است

نمازی فعال سیاسی اصلاح طلب:

انتخابات ۱۴۰۰ الکترونیکی برگزار شود

ســرویس سیاسی- »محسن هاشمی« پس از پایان 
جلســه شــورا با حضور در جمع خبرنگاران با اشاره به 
لایحه مالیات بر ارزش افزوده گفت: نکته بسیار مهمی که 
اعضای شورا نسبت به آن حساس هستند، لایحه مالیات 
بر ارزش افزوده اســت که احســاس می شود نگاه تقلیل 
گرایانه بر قدرت شــورا و شهرداری، سطوح قانونی پیدا 

می کند.
وی گفت: به همیــن دلیل بیانیه ای در این زمینه در 
شورای شهر نوشته و اعلام شد. هاشمی افزود: لازم است 
که جلساتی را با شورای نگهبان برگزار کنیم و مجلس نیز 
بر این موضوع پافشاری کند، چرا که با پافشاری آن ها به 

مجمع تشخیص می رود.  
وی توضیــح داد که مصوبه مجلس دهم با مخالفت 
شــورای نگهبان در یکی از بندها روبرو شــد و مجلس 
یازدهم در اصلاح این بند نام شــورای شهر را برداشته و 
جای آن نام وزارت کشور را گذاشته است و هر جایی که 
اسم شورای شهر بوده است را عوض کرده و به جای آن 
مراجع ذی ربط را ذکر کرده است.  رئیس شورای اسلامی 
شهر تهران ادامه داد: من از شورای عالی استان ها نیز گلایه 
دارم و تعجب می کنم که نسبت به این مورد ورود نکردند 
و لازم است حساسیت ویژه تری را داشته باشند.   هاشمی 
ادامه داد: بیانیه ای دادیم تا نگاه واقعی قانون اساسی نسبت 
به شوراها که در سال ۷۵ قانون مند و در همان سال به تایید 
شورای نگهبان رسیده است، حاکم شود.   وی با تاکید بر 
اینکه حذف اعضای شــورای شهر از قوانین کار درستی 
نیســت، گفت: هرچند در این حــذف نیز ابهامات ایجاد 
می شود و به حل مشکل منجر نمی شود بلکه درگیری های 

درون گروهی شورا و دولت بیشتر می شود. 

به گفته وی، اگر با شــورای شهر موافق نیستند باید 
یکباره و از بیخ و بن آن را حذف کنند، اما اینکه آن را در 

تناقض قرار دهند، صحیح نیست.  
انتقــاد از بودجــه حمل و نقــل عمومی در 

بودجه سال آتی 
رییس شــورای اسلامی شهر تهران در ادامه درباره 
حمل و نقل عمومی گفت: توقع ما این بود که از حمل و 
نقل کلان شــهرها و تجهیزات مورد نظر آن حمایت کنند 
چرا که یک کار عدالت محور است. هاشمی افزود: وقتی 
از حمــل و نقل عمومی حمایت می کنیم یعنی از قشــر 
مستضعف در حال حمایت هستیم و اقدامی عدالت محور 

انجام می دهیم.  
رییس شورای اســلامی شهر تهران گفت: حمل و 
نقل عمومی نیازمند رســیدگی بسیار زیادی است و باید 
برای جمعیت متوسط رو به پایین و اقشار ضعیف جامعه 
فکر اساسی تری شــود.  هاشمی گفت: در بودجه ۱۴۰۰ 
درخواســت ۲۰ هزار میلیارد تومــان کردیم که تنها یک 
هزار و ۷۵۰ میلیارد تومان از آن تصویب شــده اســت و 
برای تامین واگن تنهــا ۶۰ میلیارد تومان پول اختصاص 
داده شده است که هزینه تامین حتی یک قطار هم نیست.  
وی بــا بیان اینکه به نظر می رســد یــک نگاه  عدم 
حمایــت جدی وجود دارد گفت: این وضعیت و نگاهی 
که به سوخت یارانه داده می شود اما به حمل و نقل عمومی 
نه، یک نگاه کاملا اشــتباه از نظر اقتصادی است و به رغم 
اینکه همه نســبت به موضوع نظر مثبت دارند این اتفاق 
رخ نمی دهد و خبرنگاران باید پیگیری کنند و ببینند قضیه 

چیست.  
املاک باید با مجوز شورا واگذار شود

رییس شــورای اسلامی شهر تهران در پاسخ به این 
پرسش  که لیست املاک واگذار شده شهرداری در سایت 
شــهرداری بارگذاری شده اما اینکه در اختیار چه کسانی 
است و چه زمانی قرار است باز پس گیری شود مشخص 
نیســت، گفت: از نظر من هر ملک و دارایی از شهرداری 
که به صورت ترجیهی به هر مکانی واگذار می شــود باید 
مصوبه شورای شهر را داشته باشد.   وی افزود: اما دوستان 
ما در شهرداری به بندی از اساسنامه سازمان املاک اشاره 
می کنند که می گویند حق بررســی و واگذاری به سازمان 

املاک داده شده است.
هاشمی افزود: اما من این امر را قبول ندارم، چرا که 
قانون شــهرداری این اجــازه را نمی دهد.   وی ادامه داد: 
شــهرداری می تواند املاکی را براساس قانون و مناقصه 
واگذار کند امــا اگر بخواهد کار انحصاری کند و چیزی 
را ترجیحی به کســی با قیمت نازل تر و یا تصمیم بر اخذ 
اجاره کمتر در اختیار غیر قرار دهد باید از شــورای شهر 
اجازه بگیرد و از نظر من تمام املاک واگذار شده که اجازه 

شورای شهر را ندارد غیرقانونی است.  
وی تاکید کرد: تعدادی از این املاک در اختیار نهادها 
و ارگان ها اســت، اما نزدیک به هزار مورد از این املاک 
دچار شبهه است. هاشمی ادامه داد: آقای حناچی)شهردار 
تهران( گزارشی دادند و گفتند بیش از ۴۰۰ مورد از املاک 

را پس گرفته اند.  
وی افزود:به آقای حناچی گفته ام هرچه ســریعتر 
گزارشــی از این املاک را ارایه دهند و تکلیف این ۶۰۰ 

مورد که با شبهه در اختیار غیر است، مشخص شود.
جلسه هم اندیشی شورا و شهردار 

رییس شــورای اسلامی شــهر تهران درباره جلسه 
هم اندیشــی امروز با مدیران شــهرداری گفت: جلســه 
هم اندیشــی عمدتا مربوط به طرح هــا و لوایحی بود که 
در شــورای شهر به تصویب رسید و به شهرداری ابلاغ و 
گزارشــی از اجرای آن ها ارائه شد.   وی ادامه داد: برخی 
از اعضا گلایه داشــتند که طرح های ارائه شــده شورا به 
درســتی اجرا نشــده و در مواردی که شهرداری باید به 

شورا گزارش می داد این گزارش ها نیز ارائه نشده است.
هاشــمی تاکید کرد: تا این تاریخ ۵۹۸ مصوبه را به 
شــهرداری ابلاغ کردیم که در حدود ۶ و یا ۸ مورد هنوز 
ابلاغ نشــده و به دلیل اختلاف نظر بین شــورا و هیات 
تطبیق در حال بررســی اســت.   وی ادامه داد: شهرداری 
تمام لوایحی که خود به شورا فرستاده را اجرا کرده است 
امــا در مورد طرح هایی که اعضا ارائه داده اند نواقصی در 
اجــرا وجود دارد. وی گفــت: حدود ۵۰ مورد در اجرا یا 
مشــکلاتی روبرو شده و از شهرداری درخواست کردیم 

گزارش دقیقی از اجرای طرح های شورا ارائه دهد.

ســرویس سیاسی- ســخنگوی 
وزارت امــور خارجــه تاکیــد کرد: در 
موضوع قانون اقــدام راهبردی برای لغو 
تحریم هــا و صیانت از حقوق ملت ایران 
نظــرات و ملاحظات جدی وزارت امور 

خارجه مورد توجه قرار نگرفته است. 
»ســعید خطیب زاده« سخنگوی 
وزارت امــور خارجه درباره مشــورت 
مجلس بــا وزارت امــور خارجه برای 
تدوین طــرح راهبردی لغــو تحریم ها 
همچنین افــزود: از نماینده وزارت امور 
خارجه برای شــرکت در آخرین جلسه 
هماهنگــی در کمیســیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس در روز دوشنبه 
۱۰ آذر ۱۳۹۹ دعــوت بــه عمل آمد، اما 

ناگهان در آخر وقت روز یکشــنبه اطلاع 
داده شــد که جلسه ملغی شده است. البته 
متعاقبا اطلاع حاصل شد که جلسه مزبور 
عصر همان روز )یکشــنبه( برگزار شده 
و تصمیمــات لازم بدون حضور وزارت 

امور خارجه اتخاذ شده است.
 به گزارش ایرنا نمایندگان مجلس 
شــورای اســلامی هفته گذشته طرح دو 
فوریتی "اقــدام راهبردی بــرای مقابله 
بــا تحریم ها و صیانــت از حقوق ملت 

ایران"را تصویب کردند.
رییس جمهوری در نشســت روز 
چهارشنبه گذشــته  هیات وزیران تاکید 
کرد که این مصوبه را مضر به فعالیت های 

دیپلماتیک می داند.  

سرویس سیاسی-یک فعال سیاسی 
اصــلاح طلب گفت: اگــر امکان تعویق 
برگزاری انتخابــات ۱۴۰۰وجود ندارد، 
ایــن انتخابات به صــورت الکترونیکی 

برگزار شود. 
علی محمــد نمازی در پاســخ به 
فراخوان وزارت کشــور برای بررســی 

برگــزاری انتخابات ۱۴۰۰ در شــرایط 
همــه گیری بیماری کرونــا، اظهار کرد:  
انتخابات در کشــور مــا در یک روز و با 
حضــور فیزیکی رای دهنــدگان برگزار 
می شــود اما در شــرایط بیماری کرونا 
 دیگــر امکان برگــزاری چنین انتخابات 

فراهم نیست.

وی ادامــه داد: از ســویی وقت و 
تجربه برای برگزاری انتخابات به شــیوه 
پیشــرفته مثل انتخابات آمریکا هم فراهم 

نیست. 
زمان برای فراهم کردن زیر ساخت 
هــای چنین انتخابات و آموزش مجریان 
آن  محــدود اســت و امــکان برگزاری 
انتخابات پســتی یا اینکه برگه رای از قبل 
در اختیــار رای دهندگان قرار گیرد و در 
روز رای گیری افراد فقط رای خود را در 

صندوق بیندازند، وجود ندارد.
ایــن فعال سیاســی با بیــان اینکه 
در گذشــته بارها گفته شــده بود که باید 
انتخابــات الکترونیکی برگزار شــود اما 
به این مساله توجه نشد، خاطرنشان کرد: 
جدا از اخذ رای، شــمارش آرا به شــیوه 
فعلی نیز در شــرایط کرونــا امکان پذیر 
نیست زیرا فاصله لازم میان افراد رعایت 

نمی شود. 
اگر افراد هم در زمان شــمارش آرا، 
از هم فاصله داشــته باشند، ممکن است 

صحت شمارش آرا قابل اعتماد نباشد.
نمازی ادامه داد: به نظر می رسد بهتر 
است در این شــرایط  انتخابات یکسال 
به تعویق بیفتد تا شــرایط برای برگزاری 
انتخابات فراهم شــود اما اگر این امکان 
وجــود ندارد، اخذ در رای در حوزه های 
بالای دویســت هزار نفــر در دور روز 
برگزار شده و شمارش آرا هم الکترونیکی 
شود تا افراد نقشی در شمارش آرا نداشته 
باشــند. محل های بزرگ تری هم برای 

شعب اخذ رای در نظر گرفته شود.
این فعال سیاســی در پایان گفت: 
اگر قرار به مشــارکت حداکثری باشــد، 
بایــد انگیزه مشــارکت ایجاد شــود در 
غیر این صورت شــرایط بیماری کرونا 
بهانه خوبی برای عدم مشــارکت است. 
انگیزه مشــارکت با برگــزاری انتخابات 
رقابتــی و وجود کاندیــدای حداکثری 
بــرای جناح های اصلی کشــور و امکان 
 تایید صلاحیت کاندیدهای مستقل ایجاد 

می شود.

رییس شورای اسلامی شهر تهران از مصوبه مجلس شورای اسلامی و واگذاری اختیارات شورای شهر انتقاد کردو گفت: مصوبه نگاه 
تقلیل گرایانه به قدرت شورا و شهرداری است. 

هاشمی رییس شورای اسلامی شهر تهران: 
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سرویس سیاسی- در پایان رسیدگي به اتهامات شهیندخت مولاوردي، او مجرم شناخته 
و محکومیت بدوي او صادر و به او ابلاغ شد. حکمي که شامل ۲ سال حبس تعزیري است 
بابت »در اختیار قرار دادن اطلاعات و اسناد طبقه بندي شده با پوشش مسوولان نظام با هدف 
برهم زدن امنیت کشور از طریق انعقاد قرارداد با صندوق جمعیت سازمان ملل متحد« و ۶ ماه 

حبس تعزیري به  دلیل فعالیت تبلیغي علیه نظام مقدس جمهوري اسلامي ایران.
بالاخره قاضي شعبه ۱۵ دادگاه انقلاب اسلامي حکم پرونده رسیدگي به اتهامات یکي 
از معدود زنان عضو کابینه تدبیر و امید و البته مدیران خوشــنام دولت روحاني را صادر کرد 
و در اقدامي دور از انتظار، این چهره شــاخص اصلاح طلب در دولت اول روحاني را از قضا 
به  اتهام اقداماتي که زمان حضورش در این دولت در دستور کار خود قرار داده، به ۲ و ۶ ماه 
حبس تعزیري محکوم کرد تا شهیندخت مولاوردي که حالا چند صباحي است با داغ شدن 
دوباره کلیدواژه »ریاست جمهوري زنان«، از جمله گزینه هاي جدي جناح چپ براي انتخابات 
۱۴۰۰ است و باتوجه به اینکه جز سابقه سیاست ورزي به عنوان یک کنشگر سیاسي و مدني، 
۴ سال معاون رییس جمهوري در امور زنان و خانواده ریاست جمهوري در دولت یازدهم و 
همچنین در قامت یک حقوقدان، چند صباحي تجربه دستیاري رییس جمهوري در امور حقوق 
شهروندي را در دولت دوازدهم در کارنامه دارد، حالا اگرچه این حکم، بدوي است و امکان 
تجدیدنظر فراهم است اما در خطر بازداشت و حبس قرار گیرد. آن طور که خبرگزاري فارس 
در این رابطه گزارش داد، در پایان رسیدگي به اتهامات شهیندخت مولاوردي، او مجرم شناخته 
و محکومیت بدوي او صادر و به او ابلاغ شد. حکمي که شامل ۲ سال حبس تعزیري است 
بابت »در اختیار قرار دادن اطلاعات و اسناد طبقه بندي شده با پوشش مسوولان نظام با هدف 
برهم زدن امنیت کشور از طریق انعقاد قرارداد با صندوق جمعیت سازمان ملل متحد« و ۶ ماه 

حبس تعزیري به  دلیل فعالیت تبلیغي علیه نظام مقدس جمهوري اسلامي ایران.
مولاوردي که پیش از این وقتي نیمه مهرماه امسال به موجب این دو اتهام محاکمه شد، 
در واکنش به پیگیري خبرنگار »اعتماد« براي دریافت جزییات بیشتر از دادگاه، تاکید کرده بود 
که ترجیح مي دهد روند پیگیري قضایي در فضایي آرام و غیررسانه اي دنبال شود. اتفاقي که از 
قضا رخ داد تا مگر رسیدگي به اتهاماتي که بعضا سیاسي و سلیقه اي به نظر مي رسید، در فضایي 
غیرسیاسي و دور از سلایق جناحي مورد رسیدگي قرار گیرد. فضاي حاکم بر روند رسیدگي 
به این پرونده اگرچه دست کم از جانب مولاوردي و جریان سیاسي نزدیک به او مدیریت و 
از هرگونه تنش رسانه اي در این پرونده جلوگیري شد اما مي توان گفت که این تلاش ها در 
نهایت آن طور که در حکم بدوي شعبه ۱۵ دادگاه انقلاب نیز متبلور است، چندان نتیجه بخش 
نبوده است. هرچند آن طور که در گفت وگوي کوتاه مولاوردي با خبرنگار »اعتماد« مي خوانیم، 
معاون پیشین رییس جمهوري وقت ایران، هنوز امیدوار است که صدور حکم نهایي دست کم 
در دادگاه تجدیدنظر آن طور که انتظار مي رفت، انجام شده و یک مدیر ارشد دولتي به  دلیل انجام 
وظایف دولتي محکوم نشود. شهیندخت مولاوردي اما در رابطه با روند اعلام حکم بدوي به 
»اعتماد« گفت که این حکم به طور حضوري و به وکیل او ابلاغ شده اما به هر حال راي بدوي 
است و به  موجب قانون او ۲۰ روز فرصت دارد تا اعتراض خود را نسبت به این حکم به اطلاع 
دادگاه برساند. این کنشگر اصلاح طلب همچنین توضیح داد که او و وکیل پرونده تمام تلاش 
خود را براي ارایه دفاعیاتي دقیق و مستند و مستدل به  کار بسته و منتظر چنین حکمي نبودند. 
هرچند در ادامه با اشاره به نقش و جایگاه قاضي  صلواتي، به عنوان قاضي رسیدگي کننده و 
روند رسیدگي به این پرونده در شعبه ۱۵ دادگاه انقلاب، حال که این حکم به وکیلش ابلاغ 

شده، نمي تواند بگوید که تعجب کرده است!
با این همه اما آنچه به  واقع محل تعجب او و البته بسیاري از ناظران بوده و زماني که اتهام 
اولیه در این رابطه مطرح شد نیز بسیاري از نامتعارف و دور از انتظار بودن آن گفته و نوشتند، 
محتواي پرونده و علت و انگیزه طرح شکایت از شهیندخت مولاوردي است. او در واکنش به 
پرسش خبرنگار »اعتماد« در این رابطه مي گوید: »آنچه به عنوان اتهام مطرح شده، نه تنها حتي 
در حد یک تخلف اداري هم نیست، بلکه اقدامي است که دقیقا در چارچوب برنامه کشوري 
انجام شده و کمیته راهبري مربوط به این اقدام نیز در وزارت امور خارجه فعال است.« معاون 
رییس جمهوري در امور زنان و خانواده دولت یازدهم همچنین گفته است: »تمامي دستگاه هاي 
نظارتي هم در جلسات حاضر بوده و در جریان جزییات و روند امور قرار داشتند.« مولاوردي 
در پاسخ به پرسشي دیگر مبني بر اینکه باتوجه به زمان طرح این اتهام ها در دوران مسوولیتش 
در دولت یازدهم، آیا دولت روحاني اقدامي در این راســتا داشــته است، گفت: »بله! معاونت 
حقوقي ریاست جمهوري، نماینده حقوقي شان را به دادگاه فرستادند و ایشان نیز حضور داشتند 
و اتفاقا به طور جداگانه و مستقل، لایحه دفاعیه تدوین و تقدیم دادگاه کردند اما ظاهرا هیچ کدام 
اثربخش نبوده اســت.« مولاوردي البته همان طور که پس از برگزاري جلسه محاکمه تا زمان 
صدور راي، به حفظ آرامش براي کمک به روند رسیدگي عادلانه به این پرونده اصرار داشت، 
حالا پس از صدور حکم بدوي نیز تاکید دارد که باید تا زمان اعلام حکم تجدیدنظر تحمل 
کرد. با این همه اما وقتي از او در این رابطه مي پرسیم که آیا مي توان از انگیزه هاي سیاسي در 

این پرونده چشم پوشي کرد، مي گوید: »کل این پرونده سیاسي است.«

سرویس سیاسی- دبیر ستاد انتخابات وزارت کشور گفت: کلیات طرح اصلاح قانون 
انتخابات ریاست جمهوری هنوز از سوی شورای نگهبان به تایید نرسیده و به قانون تبدیل 
نشده است.   هرگاه این طرح تصویب و تایید شد، متناسب با آن درباره راهکارهای اجرایی اش 
برنامه ریزی می کنیم.  سید اسماعیل موسوی درباره اظهارات سخنگوی کمیسیون امور داخلی 
و شوراهای مجلس مبنی بر اینکه طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوری، به انتخابات 
۲۸ خرداد ۱۴۰۰ خواهد رســید،به خبرنگار سیاســی ایرنا، گفت: کلیات طرح اصلاح قانون 
انتخابات ریاست جمهوری که توسط مجلس کلیات آن تصویب شد هنوز از سوی شورای 
نگهبان به تایید نرسیده و به قانون تبدیل نشده است.   هرگاه این طرح تصویب و تایید شد، 
متناسب با آن درباره راهکارهای اجرایی اش برنامه ریزی می کنیم.دبیر ستاد انتخابات وزارت 
کشور در پاسخ به اظهارات دیگر این نماینده مبنی بر اینکه ستاد انتخابات ظرفیت کامل برای 
برگزاری انتخابات الکترونیکی را ندارد،   گفت: اگر برگزاری انتخابات الکترونیکی از سوی 
شــورای نگهبان قطعی شده بود از قبل به ما اعلام می کردند تا زمان برای تولید صندوق های 
الکترونیکی فراهم می شــد اما اکنون به اندازه ۱۰ هزار شــعبه اخذ رای می توان انتخابات را 
الکترونیکی برگزار کرد. موسوی افزود: در صورت ادامه دار بودن شیوع ویروس کرونا در کشور 
تا زمان انتخابات، ستاد انتخابات این امکان را دارد به منظور دسترسی راحت تر مردم شعب 
اخذ رای را اضافه کند. وی تصریح کرد: برای نام نویسی الکترونیکی داوطلبان برنامه ریزی لازم 
انجام شده است و داوطلبان انتخابات شوراهای اسلامی شهر و روستا،  ریاست جمهوری و 
دیگر نامزدها می توانند بدون مراجعه به مراکز ثبت نام،  به شکل الکترونیکی نام نویسی کنند. در 
این باره داوطلبان فقط برای تایید نهایی، در یک زمان کوتاه به ستاد انتخابات مراجعه می کنند.
سخنگوی ستاد انتخابات کشور با اشاره به انتشار نخستین اطلاعیه انتخابات شوراهای 
اسلامی شهر و روستا، خاطرنشان کرد: روز گذشته نخستین اطلاعیه راجع به انتخابات شوراها 
منتشر و در آن سه موضوع مهم تاریخ نام نویسی، مهلت دریافت گواهی عدم سوء پیشینه و 
اســتعفای مقام ها مشخص شد. سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری، ششمین دوره 
انتخابات شــوراهای اسلامی شــهر و روستا،   انتخابات میان دوره ای مجلس یازدهم شورای 

اسلامی و ششمین دوره مجلس خبرگان رهبری ۲۸ خرداد ۱۴۰۰ برگزار می شود.

دفاع خانم معاون؛

 این پرونده سیاسی است

سخنگوی ستاد انتخابات:

اگر طرح انتخابات ریاست جمهوری 
به ۱۴۰۰ رسید، اقدام می کنیم


